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De raad besluit het 'Ambitiedocument (door)ontwikkeling sportvoorzieningen 2037' vast te stellen als kader voor de 

(door)ontwikkeling van de sportvoorzieningen en de op te stellen uitvoeringsagenda. 
  

 

 

 Samenvatting     

De gemeente Groningen groeit. Het aantal inwoners en woningen neemt de komende jaren toe. Dit betekent dat de 

vraag naar beschikbare capaciteit aan sport- en beweegvoorzieningen ook toeneemt. Daarnaast hebben wij te maken 

met een verouderd sportareaal. Tot nu toe werden vanuit verschillende beleidsterreinen ad hoc middelen gezocht, 

nieuwe plannen gemaakt en gediscussieerd over het sportareaal van de gemeente. Met dit ambitiedocument willen we 

een duidelijke integrale visie op de toekomst van onze sportvoorzieningen in de gemeente vastleggen tezamen met een 

gedegen planmatige uitwerking van deze visie. We richten hiermee onze blik niet alleen op nu, maar ook 15 jaar 

vooruit. Op basis van de ontwikkelingen in inwoneraantal, de veranderende behoefte aan sport en bewegen en de 

urgentie om onze sportvoorzieningen te verbeteren, geven we in dit document onze ambities weer en wat de 

consequenties hiervan zijn voor onze sportvoorzieningen. We geven weer welke opgaven er gemeentebreed zijn ten 

aanzien van de uitbreiding, verbetering, vervanging en verduurzaming van onze sportvoorzieningen. 
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Vervolg voorgesteld raadsbesluit    

 
Aanleiding en doel    

De gemeente Groningen groeit. Het aantal inwoners en woningen neemt de komende jaren toe. Dit betekent dat de vraag 

naar beschikbare capaciteit aan sport- en beweegvoorzieningen ook toeneemt. We willen sportvoorzieningen laten 

meegroeien met de groei van de gemeente. Los van de groei van de gemeente hebben we de afgelopen periode ervaren 

dat het knelt binnen de beschikbare capaciteit. Niet voor niks is het capaciteitsonderzoek sportaccommodaties een jaar 

naar voren gehaald, heeft er al eerder een capaciteitsonderzoek plaatsgevonden op sportpark Corpus den Hoorn en zijn 

we gestart met Beter Benutten Buitensport.  

 

Naast een capaciteitsvraag hebben we in de gemeente te maken met een verouderd areaal aan sportvoorzieningen. Zij 

zijn gebouwd in een periode waarin andere normen werden gesteld aan sportvoorzieningen. Onze 

binnensportvoorzieningen zijn bijvoorbeeld gemiddeld 37 jaar oud en daardoor sterk verouderd qua functionaliteit en 

inrichting. Er is nu een andere behoefte aan de manier van sporten en bewegen dan 40 jaar geleden en daarom is het van 

belang om ook kwalitatief te kijken naar hoe we ons huidige areaal aan sportvoorzieningen willen doorontwikkelen tot 

toekomstbestendige voorzieningen. 

 

Behalve in de uitbreidingswijken komt er geen openbare ruimte bij, maar zijn er meer mensen die dezelfde ruimte willen 

gebruiken. Daarbij gaat het om de toenemende druk van meer inwoners en bezoekers, maar ook van verschillende 

concurrerende, soms nieuwe functies. In de ontwerpleidraad ‘Leefkwaliteit Openbare Ruimte’ wordt gesproken over een 

‘herwonnen openbare ruimte’, waarin de ruimte anders is verdeeld en waarin meer ruimte is voor ‘groen, sporten, spelen 

en ontmoeten’. Daarbij heeft sport niet alleen een recreatieve en gezondheidsfunctie, maar draagt sport ook bij aan het 

versterken van de sociale samenhang in een wijk. Bewegen in de openbare ruimte stimuleren we. We maken openbare 

ruimte sportiever, benutten actieve mogelijkheden van parken en openbaar groen en maken sportieve ruimte meer 

openbaar door sportparken open te stellen. 

 

Het ‘Masterplan (door)ontwikkeling Sportvoorzieningen 2037’ is een proces dat bestaat uit twee fasen waarbij het 

opstellen van een ‘Ambitiedocument (door)ontwikkeling Sportvoorzieningen’ de eerste stap is en de koers bepaalt voor 

de volgende fase, de uitvoeringsagenda (zie ook de afbeelding hieronder). Het ambitiedocument geeft inzicht in de lange 

termijn doelen en ambities, de uitvoeringsagenda geeft inzicht in de daarbij behorende investeringsopgave tot en met 

2037 en de gefaseerde uitvoering hiervan. Wij richten ons op de periode tot en met 2037 omdat voor dit jaar onze 

bevolkingsprognoses zijn vastgesteld en de geraamde groei een belangrijk uitgangspunt is voor de opgaven waar onze 

sportvoorzieningen voor staan.  

 
 

Met de uitvoering van het Masterplan willen we de volgende doelen realiseren: 

1. Uitbreiden huidige areaal sportvoorzieningen (kwantitatief)  

2. (Door)ontwikkelen bestaand areaal sportvoorzieningen (kwalitatief) 

3. (Door)ontwikkelen en uitbreiden sporten en bewegen in openbare ruimte (kwantitatief en kwalitatief) 
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Kader    

Sportief kapitaal voor iedere Groninger. Sport- en Beweegvisie 2021+  

Sporten, Spelen, Bewegen en ontmoeten. Meerjarenprogramma Sport & Bewegen 2021-2025 

Capaciteitsonderzoek Sportaccommodaties 2024 – Gemeente Groningen en Sportcentrum RUG en Hanzehogeschool 

Scholenplan Gro Up 2024 (raad mei 2024) 

Integraal Huisvestingsplan 2020-2039 ‘Investeren in onderwijs’ (IHP) 

Integraal Toekomstperspectief Accommodaties Bewegingsonderwijs en Binnensport 2021 (IABB) 

Nieuwe Ruimte. Ontwerpleidraad leefkwaliteit openbare ruimte 2021 

 
Argumenten en afwegingen     

Om de gestelde doelstellingen van het Masterplan (door)ontwikkeling Sportvoorzieningen 2037 te realiseren is het van 

belang dat we een kompas ontwikkelen op basis waarvan we de opgaven in beeld brengen en keuzes kunnen maken, 

zowel kwantitatief (hoeveel sportvoorzieningen zijn nodig?) als kwalitatief (wat voor type sportvoorzieningen en 

waar?). In het ambitiedocument hebben we bestaande beleidsuitgangspunten van verschillende directies (sport, 

onderwijshuisvesting, maatschappelijk vastgoed, vastgoedbeheer, stadsontwikkeling, Sport050) geïntegreerd en in 

samenhang geclusterd. Deze dienen als beleidsmatige basis onder de ambities. De beleidsmatige uitgangspunten vormen 

tezamen met de bevolkingsprognoses (per woonmilieu) en referentienormen (ten aanzien van de uitbreiding) dit kompas. 

Vanuit deze uitgangspunten maken we keuzes voor onze uitbreiding, verbetering, vervanging en verduurzaming van 

onze diverse sportvoorzieningen in binnensport, buitensport, bewegen in de openbare ruimte en zwembaden en ijsbaan. 

Het is voor het eerst dat wij alle opgaven voor onze sportvoorzieningen in volledige samenhang beschouwen en onze 

ambities uitspreken. Dit geeft ons het inzicht dat er veel moet gebeuren willen wij ook in 2037 onze inwoners voldoende  

mogelijkheden bieden om te sporten en bewegen. Wij maken hierbij geen onderscheid tussen de verschillende opgaven 

in urgentie, ze vormen gezamenlijk de basis die nodig is en zijn allemaal even relevant.    

 

Buitensport 

Gegeven de toekomstige opgave blijkt uit het capaciteitsonderzoek sportaccommodaties 2024 dat men gemeentebreed 

voldoende mogelijkheden tot buitensporten ervaart, echter knelt het voor enkele sporten en/of op enkele sportparken. Er 

is daarom geen tijd te verliezen om deze knelpunten niet groter te laten worden en de capaciteit voor de 

(anders)georganiseerde sport uit te breiden. Er ligt voor deze sportvoorzieningen met name een opgave om nieuwe 

sportparken te bouwen bij onze uitbreidingswijken. Er is te weinig ruimte op onze huidige sportparken om nog in een 

extra vraag te kunnen voorzien voor de nieuwe inwoners van de uitbreidingswijken. Voor de realisatie van deze 

uitbreiding richten we ons voornamelijk op het groen-stedelijke woonmilieu. We kunnen uit onderzoek concluderen dat 

dit de plek is waar de meeste buitensporten plaatsvinden en waar uitbreiding voornamelijk mogelijk is. De totale 

uitbreidingsvraag bedraagt 22.449m2 (netto sportoppervlak) tot en met 2027, 26.032m2 tussen 2027 en 2032 en 24.622m2 

tussen 2032 en 2037. Om een beeld te geven: een voetbalveld heeft een netto oppervlakte van ongeveer 6400m2 en een 

hockeyveld ongeveer 5000m2. Deze totale uitbreidingsvraag is de basis aangezien deze gebaseerd is op het huidige 

beschikbare areaal aan buitensportvoorzieningen en deze capaciteit gemeentebreed voldoende is, maar op een aantal 

plekken al wel leidt tot knelpunten. Daar waar ruimte gevonden wordt om extra buitensportvoorzieningen te realiseren 

en/of slimme koppelkansen te verzilveren, gebruiken wij deze. We beschouwen het verzilveren van deze koppelkansen 

als aanvullende ambitie. Op basis van de uitkomsten van het capaciteitsonderzoek hebben we geconcludeerd dat er op de 

korte en middellange termijn vooral behoefte is aan extra hockey- en tennisvoorzieningen. Dit willen we als eerste 

realiseren. Gelijktijdig zetten we ook in op extra voetbalcapaciteit in de gebieden waar daar vraag naar is. Naast deze 

inzet gaan we, wanneer het tot concrete ontwikkeling van sportparken komt, altijd bekijken welke vraag naar sport er in 

de betreffende gebieden speelt, en welke koppelkansen er zijn, om daar op in te kunnen spelen. 

 

Voor de verbetering, vervanging en verduurzaming zetten we in op: 

- Optimale benutting van de sportieve ruimte; 

- Verbeteren van de verbinding tussen sportparken en haar omgeving, waar mogelijk inzetten op open sportparken 

(fysiek en/of qua programmering);  

- Multifunctionele sportparken en clubgebouwen (bij het onderhoud en vervanging rekening houden met 

functiemenging); 

- Vitaliseren van verenigingen zodat accommodaties optimaal gebruikt worden. 

Binnensport 

Voor de verbetering, vervanging en verduurzaming van onze binnensportvoorzieningen kijken we naar twee lijnen. 

Enerzijds het reguliere beheer en onderhoud van het sportvastgoed in eigendom en beheer door Sport050. Anderzijds 

hebben we te maken met sportvastgoed dat in eigendom en beheer is bij de schoolbesturen en dat daarom is opgenomen 
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in het Scholenplan ‘Gro Up’ (voorheen  Integraal Huisvestingsplan onderwijs - IHP). Daarom loopt de uitvoering van 

het ‘Masterplan (door)ontwikkeling Sportvoorzieningen’ via het Scholenplan Gro Up én de uitvoeringsagenda 

(door)ontwikkeling sportvoorzieningen. Voor de uitbreiding hebben we op basis van landelijke planologische 

kengetallen, het capaciteitsonderzoek en het Scholenplan Gro Up, gekeken hoeveel gymzalen, sportzalen en/of 

sporthallen er tot en met 2037 nodig zijn, gegeven de groei van onze gemeente. Voor wat betreft de planologische 

kengetallen voor het aantal sporthallen/sportzalen per x-aantal inwoners hanteren wij ambitieuze normen. Daar waar 

bijvoorbeeld Amsterdam een norm hanteert van 1 sporthal per 24.000 inwoners, hanteren wij de norm van 1 sporthal per 

17.500 inwoners. Dit vinden wij passend bij ons huidige aanbod en de doelstellingen vanuit onze Sport- en Beweegvisie 

2021+. 

 

Dit heeft er in geresulteerd dat wij voor de uitbreiding inzetten op: 

- Twee extra sporthallen en één extra sportzaal. Een van de sporthallen is opgenomen in de areaaluitbreiding van het 

IHP en is dekking voor gerealiseerd; 

- Wij zien bij een aantal VO-scholen de komende jaren koppelkansen om bij de vervanging/nieuwbouw van 

gymzalen naar sportzalen of sporthallen ook ruimte voor breedtesport te realiseren. We houden rekening met de 

meerkosten voor het optimaliseren van de sportzalen voor het gebruik door breedtesport; 

- Ontwikkeling in het MBO-onderwijs volgen we op de voet. Ook hier liggen koppelkansen om mogelijk samen met 

MBO-onderwijs binnensportvoorzieningen te realiseren. 

Ook voor de binnensportvoorzieningen geldt dat de geraamde twee extra sporthallen en één extra sportzaal de 

ondergrens zijn gegeven onze bevolkingsprognoses. Ons uitgangspunt bij het ontwikkelen van sportvoorzieningen is dat 

wij alleen binnensportvoorzieningen ontwikkelen die vervolgens goed benut worden. Voor extra uitbreiding (naast de 

twee extra sporthallen en één extra sportzaal) zien wij nog kansrijke mogelijkheden door slimme koppelkansen met het 

onderwijs (PO/VO/MBO) en de ontwikkeling van campussen te benutten om bij de vervanging/nieuwbouw extra 

sporthallen of sportzalen te realiseren. Op deze wijze kunnen wij efficiënt toch extra capaciteit voor de breedtesport 

realiseren in samenwerking met andere gebruikers. 

 

Voor de kwalitatieve verbetering en vervanging zetten we in op: 

- Binnensportvoorzieningen die voldoen aan het kwaliteitskader zoals gesteld in het IABB; 

- Consolidatie van de leeftijd van al het sportvastgoed. We gaan uit van een vervangingstempo van de bestaande 

binnensportaccommodaties en andere vastgoedobjecten, waarbij de huidige leeftijd van de accommodaties stabiel 

blijft op circa 37 jaar. Dit is een extra ambitie ten opzichte van de ambitie die in het IABB/Scholenplan Gro Up is 

vastgesteld waarbij er wel geïnvesteerd wordt in kwaliteitsverbetering en areaaluitbreiding, maar de gemiddelde 

leeftijd van de accommodaties nog wel kan verouderen; 

- We verduurzamen alle vastgoedobjecten volgens het tempo dat deze in 2050 volledig energieneutraal en 

aardgasloos zijn.  

Beweegvoorzieningen in de openbare ruimte 

Een openbare ruimte die laagdrempelig uitnodigt tot sporten en bewegen, die goed ingebed is in de omgeving, die 

inspeelt op behoeften van de bewoners en van hoogwaardige kwaliteit is, dat is waar we in Groningen voor gaan, zoals 

ook te lezen in de ontwerpleidraad leefkwaliteit openbare ruimte. We vinden het belangrijk om goed te kijken wat de 

beste plek is voor een bepaalde voorziening, zowel vanuit het perspectief van de gebruiker als vanuit het perspectief van 

omwonenden (voorkomen van overlast). Ook hier geldt dat we ongelijk willen investeren in gelijke kansen. Bij het 

(her)inrichten van de openbare ruimte combineren we functies. Dit is een uitdaging, omdat de openbare ruimte in 

Groningen drukbezet is. Sport- en beweegvoorzieningen bieden echter veel kansen voor slimme verbindingen. 

Bijvoorbeeld met groen en klimaatadaptatie. Ook verbinden we de openbare sport- en beweegvoorzieningen met 

onderwijs en sportclubs waardoor de verbinding tussen binnen- en buitensport, urban- en traditionele sport, binnen- en 

buitenschools aanbod nog beter gelegd kan worden en koppelkansen worden verzilverd. Vanuit de vastgestelde Urban 

Sports Agenda zijn er veel ambities op het gebied van Urban Sports. Met de verschillende Urban Sports disciplines 

wordt momenteel het bestaande areaal in kaart gebracht om vervolgens een plan van aanpak te ontwikkelen om de 

fysieke voorzieningen een impuls te geven. Naast de gestarte projecten (zoals bijvoorbeeld het stedelijk skatepark), zijn 

er verschillende stedelijke voorzieningen benoemd in de Urban Sports Agenda waar concrete ambities liggen voor 

realisatie in de komende jaren. 

 

Voor de uitbreiding van deze voorzieningen zetten we in op: 

- In beeld brengen van het huidige areaal aan sport- en beweegvoorzieningen in de openbare ruimte in relatie tot de 

norm 1000 m2 per 1000 woningen. Op basis van dit overzicht wordt inzichtelijk waar uitbreiding gewenst is; 



5 
 

- Uitbreiding aantal voorzieningen (Freerunning Parcours, breakdance vloer, plaza skaten en/of bowl skaten); 

- Urban Sports Hub waarin bovenstaande al dan niet gecombineerd wordt.  

Voor de kwalitatieve verbetering en vervanging zetten we in op: 

- Kwalitatief hoogwaardige en sociaal veilige voorzieningen; 

- Vervanging Mountainboarding: deze moet op termijn weg op huidige locatie; 

- Vervanging Pumptrack Vinkhuizen: ligt er vanaf moment realiseren (voorjaar ’24) maximaal zeven jaar; 

- Vervanging Mountainbike skillspark: ligt er vanaf moment van realiseren (maart ’23) vijf tot maximaal tien jaar. 

Zwembaden en ijsbaan 

Groningen kenmerkt zich door een goede spreiding van zwemwater over de gemeente en dat willen we graag zo houden. 

In het capaciteitsonderzoek 2024 is de toename van de zwembehoefte voor 2035 en 2040 geraamd. In de huidige situatie 

wordt al krapte ervaren en wanneer daarbij de bevolkingsgroei en de toegenomen behoefte aan ongebonden sporten 

worden opgeteld, is duidelijk dat er behoefte is aan extra 25 meterbad water in de gemeente. In het capaciteitsonderzoek 

wordt aangegeven dat er in de toekomst tenminste 4 extra banen 25 meter bad nodig zijn (250 m2 zwemwater). 

Capaciteitsuitbreiding ligt het meest voor de hand bij de nieuwbouw van zwembad Kardinge (als onderdeel van de 

Vitaliteitscampus) en is al uitgewerkt in de variantenstudie Sportcentrum Kardinge. Uit het capaciteitsonderzoek blijkt 

tevens dat er behoefte is aan een extra 30 x 60 ijsvloer. Daarnaast geldt dat er net als bij de zwembaden een grote opgave 

ligt op het gebied van energie. 

 

Vandaar dat wij voor de uitbreiding inzetten op: 

- (minimaal) vier 25-meter banen. Waarschijnlijk bij de nieuwbouw van sportcentrum Kardinge; 

- Een extra 30x60 ijsvloer. Waarschijnlijk bij de nieuwbouw van sportcentrum Kardinge. 

 
Voor de kwalitatieve verbetering en vervanging zetten we in op: 

- Zwembaden die voldoen aan de eisen van zowel de Omgevingswet als het Keurmerk Veilig en Schoon; 

- Zwembaden die voldoen aan de eis om in 2035 CO2-neutraal te zijn. 

Maatschappelijk draagvlak en participatie     

In dit ambitiedocument hebben we bestaande beleidsuitgangspunten geïntegreerd en in samenhang geclusterd. We 

hebben ingezet op het versterken van de samenwerking met collega’s van de verschillende directies 

(onderwijshuisvesting, maatschappelijk vastgoed, vastgoedbeheer, stadsontwikkeling, Sport050). Daarnaast is er contact 

gezocht met collega’s bij de gemeenten Amsterdam, Den Haag en Eindhoven om van hen te leren hoe zij tot een 

soortgelijk ambitiedocument/strategisch huisvestingsplan sport zijn gekomen. Om inzicht te krijgen in de belangrijkste 

ontwikkelingen in de sport hebben wij in de beginfase van het proces contact gehad met de ‘grootste’ gebruikers van 

onze sportvoorzieningen: de sportbonden van het voetbal (KNVB), basketbal (NBB), hockey (KNHB), tennis (KNLTB) 

en gym/turnen (KNGU). Daarnaast is er samenhang gezocht met het proces van het ‘Capaciteitsonderzoek 

Sportaccommodaties 2024’. Tijdens dat onderzoeksproces is gebruik gemaakt van een klankbordgroep met daarin 

vertegenwoordigers van de Adviescommissie voor de Sport, de Sportkoepel, Huis voor de Sport Groningen, 

Sportcentrum RUG/Hanze en sportbonden. Input uit dat proces is richtinggevend geweest voor de inhoud van het 

ambitiedocument. 

 

Wij hebben een conceptversie van het ambitiedocument in de eindfase besproken met de Adviescommissie voor de 

Sport en de Sportkoepel. Zowel de Adviescommissie voor de Sport als de Sportkoepel Groningen hebben een zienswijze 

op het ambitiedocument uitgebracht. Deze zijn bijgevoegd. 

 

De Adviescommissie stelt in haar advies het belang van een aansluitende ambitie voor de ‘software’ en ‘orgware’ om 

hiermee de sportvoorzieningen (hardware) optimaal te benutten. Hoewel onze Sport- en Beweegvisie 2021+ uitgebreid 

ingaat op het activeren van Sportief Kapitaal, kan het nog concreter uitgewerkt worden hoe onze gemeentelijke software 

en orgware aan kan sluiten op de hardware. Daarnaast stelt de Adviescommissie het ook van belang te vinden de 

behoefte van de ongeorganiseerde en commerciële sporten in het vervolg van het masterplan inzichtelijk te maken. 

Hoewel wij geen invloed hebben op het aanbod van commerciële sporten, beschouwen wij de (door)ontwikkeling van 

onze sportvoorzieningen wel in samenhang met vraag vanuit de commerciële sport. De ongeorganiseerde of anders 

georganiseerde sport staat hoog op de agenda. Niet voor niks is er een apart hoofdstuk opgenomen over bewegen in de 

openbare ruimte en zijn we in gesprek met de Urban Sports Community en de sportbonden (o.a. KNLTB en NBB) over 

hoe we de ongeorganiseerde of anders georganiseerde sporters goed kunnen bedienen. De Adviescommissie geeft ten 

slotte aan dat zij het ambitieniveau aan de behoudende kant vinden en het daarom belangrijk te vinden dat er flexibel 
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omgegaan dient te worden welke sportvoorzieningen in de toekomst gerealiseerd dienen te worden, aangezien wij nu 

nog niet kunnen voorzien aan welke sportvoorzieningen over 10 jaar behoefte is. Hoewel we de ambitie graag hoog 

leggen, hebben we de ambitie nu vooral gericht op wat we wel weten en waar we zicht op hebben. We erkennen echter 

wel dat daar een bepaalde mate van onzekerheid in zit hoe de behoefte zich precies ontwikkelt en daarom houden wij 

wel rekening met flexibiliteit in het bepalen welke sportvoorzieningen gefaseerd (door)ontwikkeld gaan worden.   

 

De Sportkoepel gaat in haar zienswijze in op het belang van de ontwikkeling van het ambitiedocument. Aandacht voor 

het onderhoudsniveau vinden zij belangrijk, omdat het niveau van onderhoud volgens de Sportkoepel er op dit moment 

zacht gezegd niet goed bijstaat. Wij onderschrijven die noodzaak om de sportvoorzieningen kwalitatief te verbeteren.  

Volgens de Sportkoepel is het daarnaast belangrijk om bij het ambitiedocument meer uit te gaan van de sport- en 

beweegambities zoals beschreven in de Sport- en Beweegvisie 2021+. Vanuit de ambitie dat we zoveel mogelijk 

Groningers willen laten sporten en bewegen, zou deze ambitie ook doorvertaald moeten worden naar een ambitie die 

daadwerkelijk inspeelt op de reële situatie en niet, zoals nu het geval is, uitgaat van het in stand houden van de huidige 

status quo. De Sportkoepel geeft dit advies de meeste waarde. Daarbij refereert zij aan de reeds bestaande wachtlijsten 

waardoor mogelijk niet het volledige potentieel aan Sportief Kapitaal wordt ontwikkeld in de huidige situatie. 

Wachtlijsten geven een signaal maar geven geen volledig beeld. Een inwoner kan op meerdere wachtlijsten staan en 

ondertussen wel aan andere sportbeoefening doen. Daarnaast hoeft een wachtlijst niet het gevolg te zijn van te weinig 

voorzieningen, het kan ook voortkomen uit een tekort aan trainers bij een club. Het is daardoor lastig om tot een volledig 

kloppend inzicht te komen van de onvervulde sportbehoefte. Wij hebben ons in het formuleren van de ambitie nu vooral 

gericht op de sportbehoefte die we wel weten en de ontwikkelingen waar we zicht op hebben. We erkennen echter dat er 

een bepaalde mate van onzekerheid in zit hoe de behoefte zich precies gaat ontwikkelen en daarom zullen we flexibiliteit 

inbouwen in de fasering van de uitvoeringsagenda om in te kunnen spelen op ontwikkelingen.  

 

De Sportkoepel is van mening dat het uitgangspunt dat er door steeds meer mensen ongeorganiseerd wordt gesport, niet 

klopt. Volgens de Sportkoepel neemt het aantal ongeorganiseerde sporters weer af en sporten weer meer mensen bij 

verenigingen en zou daar dan ook de focus op moeten liggen. De gemeente onderschrijft deze trend sinds 2019, maar wij 

baseren ons op uitgebreider onderzoek naar de lange termijn trends in de sport, over een langere tijdsperiode dan het 

onderzoek dat de Sportkoepel aanhaalt, en zien dat de vraag naar on-/anders georganiseerd sporten landelijk toeneemt. 

Ook hier is het lastig om tot een volledig kloppend inzicht te komen in de behoefte van onze inwoners. Daarnaast is het 

voor de gemeente Groningen niet alleen van belang te kijken welke organisatievorm de meeste sporters kent maar vooral 

ook welk type sportaanbod mensen met weinig Sportief Kapitaal in beweging krijgt. In het ambitiedocument gaan we 

voor de totale opgave voor onze sportvoorzieningen niet in op meer of minder urgentie voor voorzieningen voor de 

georganiseerde sport óf sportvoorzieningen in de openbare ruimte. Het (door)ontwikkelen van alle sportvoorzieningen is 

van belang.  

 

De Sportkoepel verwacht niet veel van de uitkomsten van het project Beter Benutten, omdat hier landelijke 

ontwikkelingen bepalend in zijn. Hiervan zijn we ons bewust en daarom zijn we continu in gesprek met sportbonden 

over richtlijnen, normen en competitie-indelingen. Dit gesprek voeren we niet alleen lokaal met sportbonden maar ook 

op landelijk niveau samen met andere grotere gemeenten. De Sportkoepel adviseert ook gebruik te maken van de data 

die in bezit zijn van de sportbonden. Hierover zijn we reeds in gesprek met de sportbonden en gaan we ook samen 

optrekken bij het opstellen van de uitvoeringsagenda.  

 

In de volgende fase van het Masterplan, het proces om te komen tot de ‘uitvoeringsagenda (door)ontwikkeling 

sportvoorzieningen 2037’, gaan wij met een klankbordgroep werken, waarin de Adviescommissie voor de Sport, de 

Sportkoepel, Huis voor de Sport Groningen, Sportcentrum RUG/Hanze, MBO’s (omtrent ontwikkeling campussen) en 

een aantal sportbonden zullen deelnemen. Tijdens dit proces zal er een vertaling gemaakt worden van de opgaven in het 

ambitiedocument naar een concrete fasering tot aan 2037.   
 
Financiële consequenties    

Het geschetste ambitiedocument gaat gepaard met een forse investeringsopgave. Deze is onderdeel van de Strategische 

Investeringsagenda (SIA). De opgaven variëren in omvang en zullen gefaseerd uitgevoerd moeten worden. Door te 

faseren zorgen we ervoor dat de omvang van de investeringen en de toename van de structurele jaarlasten (na bouw) tot 

en met 2037 langzaam opbouwen. We volgen daarbij zoveel mogelijk de systematiek van het Scholenplan Gro Up in 

ontwikkeltranches.  

 

De hoogte van de (indicatieve) investeringen neemt met de toename van de uitbreidings-, vervangings-, verbeterings-, en 

duurzaamheidsopgave toe. Verhoudingsgewijs bestaan de totale kosten voor ongeveer 25% uit uitbreiding, 10% 
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verbetering en 65% vervanging en verduurzaming. In de uitvoeringsagenda werken we de fasering van de opgaven uit 

en wordt de hoogte van de (indicatieve) investeringen ook duidelijk. Dit inzicht maakt het mogelijk om de gefaseerde 

uitvoering te koppelen aan de beschikbare middelen, de discussie Strategische Investeringsagenda en Begroting 2025.  
 
Overige consequenties     

Bij toekomstige investeringen zoeken we de verbinding met de maatregelen uit het Scholenplan Gro Up en 

gebiedsontwikkelingen en wijkvernieuwingsopgaven in de gemeente. 

 

De instrumenten van de omgevingswet zijn nodig om de ambities en uitvoering van het ‘Masterplan (door)ontwikkeling 

Sportvoorzieningen 2037’ ruimtelijk en juridisch te borgen. In de komende periode zal daarom bepaald moeten worden 

hoe deze ambities en uitvoering ruimtelijk vertaald worden naar deze instrumenten, zijnde de omgevingsvisie, een 

omgevingsprogramma en het omgevingsplan. De doorvertaling van het Masterplan is input voor de gesprekken met uw 

raad over de nieuw op te stellen omgevingsvisie als vervolg op Levende Ruimte. 
 
Vervolg     

Op basis van de beleidsmatige uitgangspunten en bijbehorende opgaven ten aanzien van uitbreiding, verbetering, 

vervanging en verduurzaming, hebben wij voor u onze ambitie inzichtelijk gemaakt in het (door)ontwikkelen van onze 

sportvoorzieningen richting 2037. In een volgende fase werken wij uit hoe we in de komende 13 jaar uitvoering willen 

geven aan deze ambitie. Hierin zoeken we de samenwerking op met onze collega's als het gaat om planologische 

ontwikkelingen in onze (uitbreidings)wijken. Het tempo van (door)ontwikkelen van onze sportvoorzieningen zal onder 

andere worden bepaald door de financiële middelen die beschikbaar worden gesteld. 

 

Met de verwezenlijking van de in het document gestelde ambities worden sportvoorzieningen ontwikkeld die aansluiten 

bij de groei van onze gemeente en beter aansluiten bij de wensen en behoeften van onze inwoners. Het is een groot 

gemis dat er de afgelopen jaren onvoldoende is geïnvesteerd in het uitbreiden en verbeteren van onze 

sportvoorzieningen. Hierdoor is (door)ontwikkeling van de sportvoorzieningen stil blijven staan met sterk verouderde 

sportvoorzieningen als resultaat. Als wij onze inwoners de mogelijkheid willen geven om vanaf jonge leeftijd Sportief 

Kapitaal op te bouwen, dan vraagt dat nu om een langdurige investering in onze sportvoorzieningen.  
 
Lange Termijn Agenda     

Mei 2024. 
 

 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

 

burgemeester,    secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Dit raadsvoorstel is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 
 


